
Projekt 

P r o t o k ó ł  nr  XXV/2012 
z obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  27  września 2012r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

 
Sesja  rozpoczęła  się o godz. 12:00. 

 
1. Otwarcie obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Brzostowicz 

mówiąc: „Otwieram obrady XXV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

 
Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz serdecznie przywitał Państwa radnych, Panów 

Burmistrzów, zaproszonych gości, mieszkańców Kłodzka, kierowników i pracowników urzędu miasta 

oraz przedstawicieli środków publicznego przekazu. 

 
2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, iŜ obecnych jest na sali 20 radnych, co 

stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Radny Pan Adam Kwas przybył o godz. 12:40 wówczas stan rady wynosił 21 osób.  

 

3. Wybór sekretarza sesji.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował kandydaturę 

radnej Pani Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 20 głosami „za” 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując Ją na sekretarza obrad XXV sesji Rady 

Miejskiej w Kłodzku.  

 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma, który przekazał stypendia dla 

młodzieŜy szczególnie uzdolnionej za osiągnięcia w roku szkolnym 2011 – 2012. 

Stypendia otrzymali: 

Malwina Kołt, dziedzina skrzypce, opiekun artystyczny Pani Renata Gajownik. 

Jacek Adamski, dziedzina skrzypce, opiekunowie artystyczni Pani Agnieszka Bajda i Andrzej 

Mierzejewski. 

Aleksandra Łabędź, dziedzina muzyka, opiekun artystyczny Dominik Jerz. 

Andrzej Opaliński, dziedzina muzyka, opiekun artystyczny Pani Lilianna Stopka. 

Maja Hreczek, dziedzina chór, opiekun artystyczny Pani Katarzyna Mąka. 

Justyna Dobrowolska, dziedzina chór, opiekun artystyczny Pani Katarzyna Mąka. 

Zuzanna Szewczuk, dziedzina chór, opiekun artystyczny Pani Katarzyna Mąka. 

Patrycja Maruszak, dziedzina chór, opiekun artystyczny Pani Katarzyna Mąka. 

Szymon Ligas, dziedzina chór, opiekun artystyczny Pani Katarzyna Mąka. 

Pan Burmistrz wręczył równieŜ dyplomy z gratulacjami dla rodziców dzieci szczególnie 

uzdolnionych. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz w imieniu Rady Miejskiej w Kłodzku przekazał serdeczne 

gratulacje stypendystom ich opiekunom artystycznym oraz rodzicom.  
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Przerwa w obradach od godz. 12:15 do godz. 12:20. 

 

Po przerwie Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji następujących projektów uchwał: 

- w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu uŜytkowego połoŜ.  przy ul. 

Bohaterów Getta 2 w Kłodzku przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą  

w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony, druk nr 306; 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Projekt uchwały wprowadzono do 

porządku obrad w punkcie 18. 

(Nie głosował nieobecny na sali obrad radny Pan Adam Kwas oraz jedna osoba z sali). 

- w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach programu pomocy regionalnej na 

wspieranie nowych inwestycji na terenie miasta Kłodzka, druk nr 307; 

Głosowanie: za – 14, przeciw – 1, wstrzymało się – 4. Projekt uchwały wprowadzono do 

porządku obrad w punkcie 19. 

(Nie głosował nieobecny na sali obrad radny Pan Adam Kwas oraz jedna osoba z sali). 

- w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 308; 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Projekt uchwały wprowadzono do 

porządku obrad w punkcie 20. 

(Nie głosował nieobecny na sali obrad radny Pan Adam Kwas). 

Więcej propozycji zmian nie zgłoszono  zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

całego porządku obrad wraz z wcześniej przyjętymi poprawkami; 

Głosowanie: za – 16 przeciw – 0, wstrzymało się – 4  

(Nie głosował nieobecny na sali obrad radny Pan Zdzisław Duda). 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokołu z XXIV sesji.  
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
6. Informacja z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2012r.  
7. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/214/2012 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 29 marca 2012r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej 
Kłodzko, druk nr 296. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy 
Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  
w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie na rok 2013r., druk nr 297. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału miasta Kłodzka na okręgi wyborcze, określenia 
ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu, druk nr 298. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej „Zespół Opieki Zdrowotnej” ul. Szpitalna 1a, 57 – 300 
Kłodzko, druk nr 299. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 
przeznaczonej na dofinansowanie odbudowy drogi powiatowej nr 3226D, ul. Nowy 
Świat w Kłodzku, druk nr 300. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miejskiej Kłodzko na lata 2012 – 2023, druk nr 301. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 
2012 rok, druk nr 302. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości poł. w Kłodzku ozn. jako dz. 2/1, AM-22, obręb 
Leszczyna oraz dz. 22/1, AM-11, obręb Ustronie, druk nr 303. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk 
nr  304. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 
nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą  
w trybie bezprzetargowym, druk nr 305. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
lokalu uŜytkowego połoŜ.  przy ul. Bohaterów Getta 2 w Kłodzku przez Burmistrza 
Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą w trybie bezprzetargowym na czas 
nieokreślony, druk nr 306. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
programu pomocy regionalnej na wspieranie nowych inwestycji na terenie miasta 
Kłodzka, druk nr 307. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, druk 
nr 308. 

21. Interpelacje i zapytania radnych.  
22. Wnioski i oświadczenia radnych.  
23. Sprawy róŜne. 
24. Zakończenie sesji. 
 

4. Zatwierdzenie protokołu z XXIV sesji. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, przyjęto go 19 głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym 

się.”  

 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

 

6. Informacja z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2012r. (zał. nr 

2). 

Głos zabrała  Pani Agnieszka Czuczwara Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko.  

Pani Skarbnik poinformowała, Ŝe planowano dochody na rok  2012 w wysokości 83 055 310,14,- to 

był pierwotny plan, po zmianach na dzień 30 czerwca 2012r. plan dochodów wynosi 

86 221 939,45,-. Odnośnie wydatków pierwotny plan w budŜecie wynosił 75 385 682,36,- po 

dokonanych zmianach zgodnie z uchwałami i zarządzeniami burmistrza planowane wydatki na 

dzień 30 czerwca br. wynosiły 78 388 403,07,-. NadwyŜkę planowano w wysokości 7 669 627,78,- 

natomiast po dokonanych zmianach w I półroczu planowana n nadwyŜka wzrosła i będzie wynosiła 

7 833 536,38,-. Planowane przychody z tytułu wolnych środków wynoszą 1 601 152,22,- natomiast 

rozchody czyli spłaty zaciągniętych kredytów 9 434 688,60,-.  

Odnośnie wykonania wszystkie wydatki zostały wykonane w granicach limitów, nie było 

przekroczenia wykonania. Dochody zostały zrealizowane w wysokości 37 023 443,22,- co stanowi 

43% planu po  zmianach natomiast wydatki zostały wykonane w wysokości 38 427 574,25,- co 

stanowi 49% planowanych wydatków po zmianach. Wysokość wykonanych dochodów bieŜących 

wynosi 34 748 571,19,- natomiast wydatki bieŜące wynoszą 34 637 434,20,- co oznacza, Ŝe 

wskaźniki ustawowe odnośnie co najmniej równości dochodów bieŜących  do wydatków bieŜących 

zostały spełnione są one o 200 tys. zł wyŜsze. Są to ogólne dane natomiast dane szczegółowe 

znajdują się w informacji z przebiegu wykonania budŜetu za I półrocze 2012r.  
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Radny Pan Tomasz śabski zadał kilka pytań dotyczących ogólnie i bardziej szczegółowo 

sprawozdania z wykonania budŜetu. 

Przede wszystkim Pan radny cieszy się, Ŝe Pan Burmistrz jest na dzisiejszej sesji, bo niestety przy 

sprawozdaniu z wykonania budŜetu za rok 2011 nie było Pana Burmistrza i radni nie mieli 

moŜliwości o pewne rzeczy zapytać. 

Najpierw ogólnikowo Pan radny T. śabski zapytał o dochody, poniewaŜ w sprawozdaniu widzimy, 

Ŝe dochody zostały dotychczas wykonane w 43% zakładanego planu i tak ogólnie zapytał jaki jest 

zakładany poziom wykonania tych dochodów na koniec roku, ile krótko mówiąc zrealizujemy, czy 

ewentualnie będzie to wymagało jakiegoś urealnienia. 

Kilka pytań bardziej szczegółowych, dlaczego na tak niskim poziomie są zrealizowane dochody 

generalnie z Działu 700 gospodarka mieszkaniowa to jest w całości około 30%, a w przypadku 

odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa uŜytkowania wieczystego nieruchomości przy 

załoŜonych 8mln 145tys. zł zrealizowaliśmy z  tego nieco powyŜej 10% pytanie - z czego wynika 

tak niska realizacja dochodów w tym dziale. Drugie pytanie dotyczy poziomu realizacji dochodów  

w podatkach stanowiących dochód budŜetu państwa czyli od osób fizycznych i osób prawnych, tutaj 

widać, Ŝe w przypadku udziału w podatku dochodowym od osób prawnych jest powyŜej 50%  

natomiast od osób fizycznych 41,7% - tu Pan radny prosi o wyjaśnienie z czego to wynika. 

Następnie Pan radny zapytał o informację, która została zamieszczona na stronie 15, a mianowicie 

udział odnośnie wykonania dochodów ze środków Unii Europejskiej jest informacja następująca, Ŝe 

środki na dofinansowanie z innych źródeł zostały zrealizowane w 28,6% zakładanego planu tu prosi 

o wyjaśnienie skąd to wynika.  Wracając  do kwestii sprzedaŜy  nieruchomości czyli wykonania  

w tym dziale Pan radny zapytał o załoŜenia wykonania planu na poziomie 7 mln. 400 tys. zł  

sprzedaŜy nieruchomości niezabudowanych i zabudowanych pyta jak przewidujemy sprzedaŜ do 

końca roku, które nieruchomości zostały wystawione na sprzedaŜ i z których spodziewamy się 

dochodów.  Kolejne pytanie bieŜące dotyczy sprzedaŜy obiektu po byłym szkolnym schronisku 

młodzieŜowym na ul. Nadrzecznej 5, pytanie czy przetarg ten juŜ się rozstrzygnął, czy był jakiś 

oferent bądź oferenci i ewentualnie jakie przychody z tego będzie miała gmina.  W przypadku 

dochodów Pan radny chciał dopytać o informacje, które są umieszczone na 18 stronie sprawozdania 

w § 830 pozostałych dochodów z działu dochodów własnych mamy taką informację, iŜ 

pozyskaliśmy 10 136,37 zł z udostępnienia nośników pod reklamy - pytanie o jakie to nośniki 

chodzi. W tym samym dziale jest informacja o wpływach za zajęcie przekraczające realizację 

podstawy programowej wychowania przedszkolnego w przedszkolach i zespołach przedszkolno – 

Ŝłobkowych pytanie czy te pieniądze wpływają na wydzielony rachunek zgodnie z uchwałą z 2010 

roku. 

Radny Pan Tomasz śabski zapytał o wysoki poziom realizacji wydatków w Dziale 750 Rozdziale 

75023 § 4040 i 4170 czyli dodatkowe wynagrodzenie roczne i wynagrodzenia bezosobowe 

zrealizowane w tej chwili wydatki są na poziomie 94,7% w § 4040 i § 4170 realizacja na poziomie 

77,5%. Prosi o informację dotyczącą tego samego Działu i Rozdziału  i  § 4420 podróŜe słuŜbowe 

zagraniczne, które są zrealizowane na poziomie 72,7% Pan radny prosi Pana Burmistrza  

o informację gdzie te podróŜe były odbywane, prosi równieŜ o informację dotyczącą Działu 757 

Rozdziału 75702 § 8070 odsetki i dyskonto od skarbowych papierów, kredytów i poŜyczek – czy 

kwota podana w punkcie wykonanie obejmuje równieŜ odsetki od kredytu krótkoterminowego czyli 

w rachunku. 
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Radny T. śabski prosi o informację dotyczącą uszczegółowienia kwot dotyczących wydatków 

bieŜących w Dziale: Turystyka, Rozdziale: Zadania w zakresie upowszechniania turystyki, kwota 

łączna wynosi 139 499,00 zł nie jest ona rozszczgółowiona, Pan radny chciałby poznać kwoty, które 

zostały wydane na koszty związane z zakupem dodatkowego wyposaŜenia Wielkiego Kleszcza na 

Twierdzy Kłodzkiej, z zakupem wyposaŜenia Podziemnej Trasy Turystycznej i z funkcjonowaniem 

Trasy Turystycznej. Kolejne pytanie dotyczy Działu 700, Rozdziału 70005 czy kwota 35 000 zł 

wypłacona jako odszkodowanie na rzecz osoby fizycznej dotyczy tylko jednego odszkodowania.  

W informacji z wykonania budŜetu za I półrocze 2012r. w Dziale 750, Rozdział 75023 ujęto kwotę 

66 107,36 zł - opieka autorska programów komputerowych prośba Pana radnego o informację  

o jakie programy chodzi, na które wydano powyŜszą kwotę.  

Dział 900 Rozdział 90003 jest informacja, Ŝe wydano 6 000 zł na utrzymanie w czystości   

i właściwym stanie sanitarnym wiaty pijalni wód mineralnych z tego co pamięta Pan radny zadanie 

to zostało zlecone firmie, która to obsługuje i pytanie czy w tym momencie gmina powinna ponosić 

te wydatki. Jest równieŜ informacja, Ŝe wydano kwotę 10 000 zł na koncepcję gospodarki odpadami 

komunalnymi – prośba o podanie kto to opracował i czego generalnie dotyczyło to opracowanie. 

Pan radny prosi równieŜ Pana Burmistrza bądź Panią Skarbnik o odniesienie się do informacji 

dotyczącej wyniku budŜetu Gminy w I półroczu bo na koniec roku jest załoŜona nadwyŜka  

w wysokości 7 833 536,38zł, a wykonanie na dzień dzisiejszy daje nam deficyt na poziomie 

1 404 131, 03zł pytanie  z jakich dochodów to uzyskamy, aby rzeczywiście ta nadwyŜka budŜetowa 

była na koniec roku.  

Odnośnie wydatków majątkowych, znaczna cześć tych wydatków jest przełoŜona na II półrocze 

2012r. – pytanie czy na pewno te wydatki w II półroczu 2012r.  zostaną zrealizowane.   

Pan T. śabski prosi o wyjaśnienie informacji, która znalazła się w informacji o przebiegu 

wykonania planu finansowego Muzeum Ziemi Kłodzkiej gdzie podano, Ŝe: Dotacja podmiotowa 

została przekazana Muzeum do dnia 30.06.2012r. w wysokości 517 310,- tj. 0 47 690,- mniej niŜ 

planowana dotacja naleŜna za ten okres. W rezultacie wynik finansowy na dzień 30.06.2012r.  

zamknął się stratą w wysokości  44 061, 89 zł. Dotacja została wyrównana w lipcu 2012r. w 

związku z czym nie została zagroŜona płynność finansowa instytucji. 

Pan radny prosi równieŜ o informację dotyczącą sprawozdania z Kłodzkiego Centrum Kultury, 

Sportu i Rekreacji w Kłodzku. Podano, iŜ w I półroczu 2012r. poniesiono wydatki na wynagrodzenia 

bezosobowe w kwocie 89 084, 26zł – czego dotyczyły te wydatki. 

Prosi równieŜ o wyszczególnienie kwoty 36 170,94 zł na publikację w mediach czyli co 

opublikowano i w jakich mediach.  

Pan radny pyta czy na stronie 99 nie ma błędu pisarskiego bowiem jest zapis, Ŝe: Na dzień 

30.06.2012r. instytucja nie posiadała przedterminowych zobowiązań – tego Pan radny nie rozumie.  

 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o zapisy na stronie 71 w pozycji 1.8 są zobowiązania  

z tytułu zaciągniętych kredytów, pokazanych jest 10 kredytów, które musimy spłacać, natomiast na 

stronie 50 w Dziale 757 Obsługa długu publicznego jest pokazanych tylko 9 pozycji odsetek przy 

czym w ostatnim akapicie tego opisu jest zapis, Ŝe zakres poniesionych wydatków obejmuje spłatę 

odsetek od zaciągniętych kredytów długoterminowych i kredytu w rachunku bieŜącym z tego:  

i wyszczególnionych jest 9 pozycji czyli tak jakbyśmy posiadali tylko 9 kredytów do spłaty na dzień 

30.06.2012r. Pani radna pyta jakich odsetek tutaj zabrakło i jakiej  pozycji do tych kredytów.  
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Radny Pan Michał Piszko zapytał o Dział 750 Administracja publiczna, Rozdział 75023 Urzędy 

Gmin, a konkretnie § 421 Zakup materiałów i wyposaŜenia jest pozycja o nazwie  paliwo, w tej 

pozycji wykonanie na 30 czerwca zamyka się kwotą 23 028,14,- za paliwo do samochodu 

słuŜbowego. Przeprowadzając krótkie wyliczenie, biorąc pod uwagę średnią cenę paliwa typu diesel 

przez ostatnie pół roku, która wahała się w granicach  5,67 za litr. Za tą kwotę moŜna kupić 4 112 

litrów paliwa, przyjmując, Ŝe samochód tej marki pali około 10 litrów na 100km, tak więc 1 litr 

wystarcza na 10 km, czyli przejechał Pan Burmistrz od 1 stycznia do 30 czerwca 2012r. 41 120 km 

co daje w przeliczeniu na 1 dzień półrocza 228 km., biorąc pod uwagę niedziele, soboty i święta. 

Pytanie  gdzie Pan Burmistrz tyle jeździ, poniewaŜ ze sprawozdań taka liczba kilometrów w Ŝaden 

sposób nie wynika.  

 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma serdecznie podziękował za szczegółową analizę wykonania 

budŜetu za I półrocze 2012r. zapewnił, Ŝe budŜet zostanie wykonany, natomiast ilość pytań, ich 

zakres i nie poruszanie kwestii na komisji, a więc nie przygotowywanie do udzielania odpowiedzi 

predestynuje tę sytuację do tego, aby udzielić odpowiedzi na piśmie – co teŜ zostanie zrobione – 

zapewnił Pan Burmistrz.    

 

Radny Pan Michał Piszko przypomniał, Ŝe około półtora miesiąca temu składał interpelację 

poniewaŜ chciał uzyskać dostęp do dokumentów księgowych czyli do faktur związanych  

z wydatkami na paliwo.  Pan radny prosi Pana Burmistrza, o wyznaczenie terminu, aby te faktury 

mógł w urzędzie przejrzeć osobiście. 

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, Ŝe auto jest słuŜbowe, jeździ nim nie tylko burmistrz, 

a karty drogowe świadczą o tym, Ŝe jednak większość czasu w tym aucie spędzają pracownicy 

załatwiając róŜne sprawy.  Trudno dzisiaj sobie wyobrazić funkcjonowanie bez samochodu, bez 

telefonu komórkowego, bez delegacji. MoŜemy siedzieć na miejscu, moŜna zaoszczędzić  te 23 tys. 

zł, ale w dniu wczorajszym Pan Burmistrz miał spotkanie i negocjował kwoty nieco wyŜsze od 23 

tys. zł. Po prostu potrzebne są narzędzia. Minęły czasy wędrowania z plecakiem, profesjonaliści, 

inwestorzy chcą widzieć partnerów nie ludzi, którzy proszą tylko partnerów, którzy wspólnie mogą 

działać. Kilkakrotnie regionalna izba Obrachunkowe i inne instytucje zobowiązane do tego 

kontrolowały rozliczenie uŜytkowania samochodu, oprócz małych drobnych elementów, które 

zawsze się zdarzają przy rozliczaniu, co do zasady nie było nigdy Ŝadnych wątpliwości. 

Radny Pan Michał Piszko mimo wszystko prosi o dostęp do faktur.  

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara zwróciła uwagę, Ŝe Pan radny w swojej interpelacji 

prosił o wszystkie faktury z paragrafu 4210, gdyby od razu poprosił o faktury za paliwo moŜna 

byłoby to załatwić szybciej.  

Radny Pan Michał Piszko prosił o dowody księgowe, ma świadomość, Ŝe jest ich spora ilość, więc 

wystarczyło tylko w odpowiedzi na interpelację zaproponować wizytę w urzędzie w określonych 

godzinach, gdzie byłby moŜliwy dostęp do tych faktur. Pan radny nie obligował do kserowania  

wszystkich dowodów księgowych. 

Radny Pan Tomasz śabski ad vocem wypowiedzi Pana Burmistrza jest troszkę zaskoczony, Ŝe nie 

otrzyma na sesji odpowiedzi na zadane pytania, nie mniej jednak w tym momencie akceptuje, Ŝe 

otrzyma odpowiedzi na piśmie chciałby tylko ustalić termin udzielenia tych odpowiedzi.  

Pan Burmistrz B. Szpytma poinformował, Ŝe odpowiedzi będą udzielone w terminie statutowym. 
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Radny Pan Tomasz śabski zapytał czy jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do informacji  

z przebiegu wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2012r.  

Pan Burmistrz poinformował, Ŝe nie dotarła jeszcze opinia RIO. 

Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski poprosił wszystkich radnych, którzy zadawali 

pytania aby skierowali je na piśmie, po prostu było ich tak duŜo, Ŝe nie było moŜliwości zapisać ich 

wszystkich. 

Radny Pan Adam Kwas stwierdził, Ŝe radny ma prawo zapytać o kaŜdą złotówkę, poszczególne 

kwoty łączą się w potęŜne pieniądze, które wydajemy i w porównaniu z innymi miastami czy  

z okresem minionym nasze koszty bieŜące rosną bardzo znacznie tak więc powinniśmy myśleć  

o kaŜdej złotówce bowiem są to pieniądze publiczne. 

Radny Pan Tomasz śabski uznał, Ŝe propozycja zadania pytań na piśmie jest nie do przyjęcia  

w programie sesji jest punkt: Informacja z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko i do tej 

informacji Pan radny odnosił się ze swoimi pytaniami fakt, Ŝe niektóre były bardzo szczegółowe, nie 

mniej jednak nie ma problemu w tym, aby z nagrania z sesji odpisać pytania i udzielić na nie 

szczegółowych odpowiedzi.  

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma odnosząc się do wypowiedzi radnego Pana Adama Kwasa 

poinformował, Ŝe czyni się starania, aby bieŜące wydatki malały i one rzeczywiście maleją, a nie 

rosną do tego zmusza nas ustawa - i dobrze, mamy wydawać tyle ile zapracowaliśmy i taki parytet 

jest właściwy.  

 

7. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS.  

Materiały przegotowane przez OPS, PCK i PKPS stanowią załączniki nr 3, 4, 5 do protokołu.  

Głos zabrała Pani Jolanta Leszko Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku, 

poinformowała, Ŝe podczas posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki 

zreferowała szczegółowo temat zabezpieczenia podopiecznych Ośrodka Pomocy Społecznej przed 

okresem zimowym, równieŜ na Komisji BudŜetu temat był szeroko omówiony. Tak jak kaŜdego 

roku, biorąc pod uwagę przygotowania organizacyjne, prawne oraz finansowe Ośrodek jest 

przygotowany do zabezpieczenie najuboŜszych mieszkańców naszego miasta. Noclegownia od 15 

września czynna jest całodobowo więc w kaŜdej chwili osoba bezdomna moŜe otrzymać pomoc, nie 

jest to tylko schronienie, ale  równieŜ zapewnienie gorącego posiłku, odzieŜy i niezbędnej pomocy, 

którą osoba bezdomna potrzebuje. 21 września odbyło się spotkanie ze wszystkimi słuŜbami tj. ze 

straŜą miejską, ze słuŜbą zdrowia oraz z organizacjami pozarządowymi  w celu kompleksowego 

podjęcia i monitorowania działań dla osób bezdomnych na naszym terenie. Ustalono pewne 

priorytety i działania, aby zminimalizować ten trudny okres jesienno – zimowy. Przygotowana jest 

równieŜ jadłodajnia do zapewnienia gorącego posiłku nie tylko osobom bezdomnym, ale wszystkim 

którzy potrzebują tego posiłku. RównieŜ w szkołach jest zapewniony pełen wartościowy obiad dla 

wszystkich dzieci. Zorganizowano spotkanie z pedagogami szkolnymi w celu kompleksowego 

monitorowania pomocy dla dzieci i młodzieŜy szkolnej, aby w tym okresie jesienno – zimowym nie 

było osoby, która nie zostałaby objęta pomocą. W tym roku zorganizowano dodatkowo, oprócz 

usług opiekuńczych, spotkanie dla mieszkańców miasta Kłodzka, którzy w swoich rodzinach mają 

osoby niepełnosprawne – samotne w celu zapoznania z podstawowymi elementami gerontologii 

albo teŜ opieki nad osobą starszą. Prowadzony jest równieŜ projekt pn. „MoŜna mi zaufać” gdzie 

zorganizowano kurs dla opiekunek domowych, które będą mogły sprawować pomoc i opiekę nad 
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osobami niepełnosprawnymi, które wymagają pielęgnacji codziennej i podstawowej.  

Od 1 października wzrasta kryterium dochodowe uprawniające do korzystania z pomocy społecznej 

w związku z tym moŜe wzrosnąć liczba osób korzystających z pomocy, równieŜ pakiet świadczeń 

rodzinnych, który przed okresem zimowym jest szczególny bowiem jest związany z rozpoczęciem 

roku szkolnego i ten pakiet jest na bieŜąco realizowany. Z dniem 1 listopada równieŜ wzrastają 

uprawnienia do korzystania ze świadczeń rodzinnych. Pani Dyrektor dodała, Ŝe Ośrodek Pomocy 

Społecznej jest przygotowany i monitoruje na bieŜąco potrzeby swoich podopiecznych. 

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał czy Pani dyrektor nie moŜe zareagować na ograniczenie ilości 

plakatów typu „Jestem Polką …” wg Pana radnego jest to marnowanie publicznych pieniędzy, które 

moŜna byłoby przeznaczyć na fundusze romskie. 

Pani Jolanta Leszko wyjaśniła, Ŝe jest to kampania ogólnopolska mówiąca o równości, 

demokracji, o sprawiedliwości i braku dyskryminacji – kłodzki OPS nie ma na to Ŝadnego wpływu. 

Radna Pani ElŜbieta śytyńska uznała, Ŝe kampania ta jest bardzo potrzebna bowiem integruje 

społeczeństwo. W ramach tej akcji organizowana jest impreza w Galerii Twierdza, którą finansuje 

specjalnie powołana do tego organizacja.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma dodał, Ŝe taka kampania jest bardzo potrzebna,  

pokazuje ścieŜkę, która pozwala zdobyć wykształcenie m.in. Romom, pomaga  przerwać krąg biedy 

czy pozostawania na marginesie.  

Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, Ŝe na naszym terenie pręŜnie działa Towarzystwo  

Św. Brata Alberta, prosi aby ich nie pomijać. 

Pani Jolanta Leszko wyjaśniła, Ŝe nie ma takiej moŜliwości aby OPS nie współpracował  

z organizacjami pozarządowymi. Na kaŜde spotkanie zapraszana jest organizacja Towarzystwa Św. 

Brata Alberta, która w swoim statucie ma działalność szczególnie skierowaną do osób bezdomnych, 

z ta organizacją Pani Dyrektor spotyka się na co dzień. Przy Towarzystwie Św. Brata Alberta 

powstała funkcja rzecznika do osób niepełnosprawnych. Zarówno Towarzystwo Św. Brata Alberta, 

PCK jak i PKPS oraz wiele innych organizacji są w ciągłym kontakcie, są to działania wspierające 

kaŜdy element dziedziny Ŝycia wynikający z ich potrzeb oraz z naszej pomocy organizacyjnej, 

instytucjonalnej i finansowej.  

Radny Pan Zdzisław Duda oczekuje, aby na przyszłość zapraszać na sesje przedstawicieli 

Towarzystwa Św. Brata Alberta.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz wyjaśnił, Ŝe obrady sesji Rady Miejskiej są jawne i otwarte 

i kaŜdy moŜe uczestniczyć i zabrać głos, nikogo się nie ogranicza.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/214/2012 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 29 marca 2012r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 296 (zał. nr 6). 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wniósł autopoprawkę do uzasadnienia uchwały, 

przy numerze uchwały winno być:  XX/214/2012. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Autopoprawkę przyjęto. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 296 wraz z autopoprawką do uzasadnienia. 

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego o czym 

poinformował przewodniczący Komisji radny Pan Tadeusz Kmiecik. 

Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 296. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/278/2012 (zał. nr 7). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy 

Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 

poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013r., druk nr 297 (zał. nr 8). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 297.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Armin Jarosz 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 297.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego o czym 

poinformował przewodniczący Komisji radny Pan Tadeusz Kmiecik. 

Radna Pani Celina Włodarczyk wniosła o wprowadzenie poprawek do powyŜszego projektu 

uchwały tak, aby podjęta uchwała była zgodna z obowiązującym Statutem Gminy Miasta Kłodzka, 

Wszędzie gdzie jest zapis Gmina Miejska Kłodzko naleŜy zmienić na  Gmina Miasta Kłodzka. 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Wniosek przyjęto. 

Radny Pan Adam Kwas poinformował, Ŝe w przedłoŜonym projekcie uchwały czytamy o bardzo 

szczytnych zadaniach związanych z rozwojem wolontariatu w mieście Kłodzku, zwiększaniem 

udziału mieszkańców w rozwiązywaniu lokalnych problemów w związku z tym Pan radny chciałby 

podnieść problem, z którym borykają się w większości organizacje pozarządowe; jest coraz 

mniejszy dopływ ludzi, coraz mniejszy zakres działalności i są coraz mniejsze środki publiczne - 

odczuł to w tym roku dotkliwie nasz sport. Jest to problem strukturalny i naleŜy się nad tym 

zastanowić, nie widać w Kłodzku kiedyś bardzo pręŜnego harcerstwa, nie widać aktywności  

w zakresie większych wydarzeń kulturalnych czy sportowych i udziału w nich organizacji 

pozarządowych. Oczywiście istnieją organizacje, które działają pręŜnie, ale teŜ mamy do czynienia 

w tej chwili z zanikiem potrzeby działania publicznego i społecznego z zanikiem pewnych form 

działalności, które są jakby naturalnym sprzymierzeńcem samorządu, to nie jest przytyk ani teŜ 

bezpośrednia krytyka tego co tu się dzieje, ale naleŜy zwrócić uwagę, Ŝe ten naturalny 

sprzymierzeniec samorządów winien mieć rzeczywiste wsparcie. Pan radny na co dzień zajmuje się 

wypisywaniem wniosków i róŜnego rodzaju petycji do organów publicznych o środki publiczne czy  

o jakiekolwiek wsparcie jest to po prostu droga przez mękę i w tej chwili Pan radny ma coraz 

mniejszą ochotę, aby wypełniać tony papierów mając płonną nadzieję, Ŝe otrzyma jakiekolwiek 
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środki. Stąd prośba aby jednak na poziomie gminy działał aktywnie pełnomocnik burmistrza, czy 

samorządu ds. organizacji pozarządowych.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 297 wraz z wcześniej przyjętą poprawką. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

(Nie głosował nieobecny na sali obrad radny Pan A. Kucab). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/279/2012 (zał. nr 9). 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału miasta Kłodzka na okręgi wyborcze, 

określenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym 

okręgu, druk nr 298 (zał. nr 10). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii Komisji Spraw 

Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący komisji radny Pan Tadeusz Kmiecik poinformował o pozytywnej opinii do 

projektu uchwały w sprawie podziału miasta Kłodzka na okręgi wyborcze, określenia ich numerów, 

granic oraz liczby radnych wybieranych w kaŜdym okręgu. 

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 298. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/280/2012 (zał. nr 11). 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej „Zespół Opieki Zdrowotnej” ul. Szpitalna 1a, 57 – 300 

Kłodzko, druk nr 299 (zał. nr 12). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 299.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Armin Jarosz 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 299.  

Radna Pani Celina Włodarczyk wniosła o wprowadzenie poprawki do uzasadnienia w drugim 

akapicie, drugie zdanie winno brzmieć: Udzielenie dotacji przez Gminę Miasta przyczyni się do 

poprawy warunków.  

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszoną poprawkę. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Poprawkę przyjęto. 

Radny Pan Ryszard Wójcik odniósł się do zapisów w uzasadnieniu, Ŝe udzielenie dotacji przez 

Gminę Miasta przyczyni się do poprawy warunków chorych – Pan radny pyta jakich warunków: 

sanitarnych, leczniczych, estetycznych czy teŜ innych. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz stwierdził, Ŝe zapis dotyczący poprawy warunków chorych 

przebywających w trudnych chwilach Ŝycia w szpitalu jest ogólny i zmiana nie jest tu konieczna. 

Więcej uwag i zapytań nie stwierdzono. 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 299 wraz z wcześniej przegłosowaną poprawką. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/281/2012 (zał. nr 13). 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu 

przeznaczonej na dofinansowanie odbudowy drogi powiatowej nr 3226D,  

ul. Nowy Świat w Kłodzku, druk nr 300 (zał. nr 14). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 300.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 300. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/282/2012 (zał. nr 15). 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma podziękował Państwu radnym za podjęcie uchwały, 

polityka polityką ale miasto mamy jedno i warto jest  w momencie kiedy powiat potrzebuje pomocy 

tej pomocy udzielić. Pan Burmistrz dziękuje za zrozumienie.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2012 – 2023, druk nr 301 (zał. nr 16). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji budŜetu. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 301.  

Radny Pan Ryszard Wójcik  poinformował, Ŝe w roku 2013 są zapisane wydatki bieŜące  

w wysokości około 63 mln. zł to jest w stosunku do roku 2012 prawie  o 7 mln. zł pyta więc czy 

takie cięcia są moŜliwe i do czego  będzie się to sprowadzało.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma przypomniał, Ŝe rozporządzenie ministra Rostowskiego 

z 2010 roku nakazało samorządom bilansowanie wydatków bieŜących z przychodami bieŜącymi. Do 

tej pory moŜna było np. wesprzeć szkoły ze sprzedaŜy mienia teraz nie moŜemy tego robić, a więc 

skok jest drastyczny. Musimy nauczyć się oszczędzać. Wpływa to na sytuację miasta, ale staramy 

się oszczędzać, a wszystkie zaplanowane zadania są realizowane.  

Radna Pani Celina Włodarczyk wniosła o wprowadzenie do tego projektu uchwały poprawki  

w sytuacji gdzie jest zapis Gminy Miejskiej Kłodzko zamienić zapis na Gminy Miasta Kłodzka. 

Pani Agnieszka Czuczwara Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko poinformowała, Ŝe w grudniu 

została podjęta uchwała o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko ona 

funkcjonuje, nikt jej nie uchylił, a zastrzeŜeń do tej uchwały nie było, podobna sytuacja dotyczy 

uchwały budŜetowej. 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz w celu wyjaśnienia tej kwestii ogłosił przerwę w obradach 

od godz. 13:30 do godz.13:40. 

 
Po przerwie Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, Ŝe uchwała obowiązuje i nie 

moŜna w tej chwili zmieniać wstecz nazwy uchwały. W momencie kiedy dokona się zmian  

w statucie od tego czasu będzie stosowana właściwa nazwa gminy - zgodna ze statutem.  

Radna Pani Celina Włodarczyk podtrzymuje swój wniosek. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radną 

Panią Celinę Włodarczyk. 

Głosowanie: za – 6, przeciw – 13, wstrzymało się – 2. Wniosek nie uzyskał akceptacji.  

Więcej uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 301. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 7, wstrzymało się - 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/283/2012 (zał. nr 17). 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na 2012 rok, druk nr 302 (zał. nr 18). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji budŜetu. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 302.  

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 302. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 6, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/284/2012 (zał. nr 19). 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości poł. w Kłodzku ozn. jako dz. 2/1, AM-22, obręb 

Leszczyna oraz dz. 22/1, AM-11, obręb Ustronie, druk nr 303 (zał. nr 20). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 303.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Radny Pan Tomasz śabski zaproponował wprowadzenie poprawki, aby w § 1 ust. 1 dokonać 

zmiany, wówczas otrzymałby on następujące brzmienie: WyraŜa się zgodę Burmistrzowi Miasta 

Kłodzka na oddanie  w dzierŜawę na czas nieokreślony  nieruchomości gruntowych.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma stwierdził, Ŝe Pan radny śabski sprytnie chce odstraszyć 

inwestora. Grunty były rolne, nic się na nich nie działo, jest pomysł na zagospodarowanie ich 

parkiem rozrywki, jest to dobry pomysł, chcemy Ŝyć z turystyki, chcemy gonić takie miasta jak np. 

Karpacz, gdzie jest Western City i Pan radny doskonale wie, Ŝe umowę na czas nieokreślony moŜna 

w kaŜdej chwili wypowiedzieć z trzymiesięcznym trybem wypowiedzenia. śaden normalny inwestor 

nie wejdzie z kilkoma milionami złotych po to, aby po trzech miesiącach zostać wyrugowanym  
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z tego miejsca. Prosi zatem Pan Burmistrz Państwa radnych o rozsądek i zawarcie umowy 

terminowej. Trafia nam się ktoś, kto jest szansa, Ŝe rozrusza tamten zakątek miasta. Wpisuje się 

to dobrze w strategię rozwoju miasta, umowa czy warunki zawarcia będą warunkowały 

utrzymywanie umowy pomiędzy nami od poszczególnych kroków inwestycyjnych, a więc to nie jest 

tak, Ŝe jest bezwarunkowo. Inwestycja ma być rozpoczęta po 3 latach, zakończona po 10 więc ten 

czas później ewentualnych zysków proporcjonalnie ¾ do ¼ inwestowania jest chyba odpowiedni.  

Radny Pan Tomasz śabski podtrzymuje swój wniosek, nie wyraŜa on bowiem chęci, tak jak ujął to 

Pan Burmistrz, odstraszenia inwestora, tylko juŜ niejednokrotnie rozmawiano o tym, aby ujednolicić 

pewne reguły. Tutaj przyczyna jest prosta, oczywiście, Ŝe okres wypowiedzenia jest krótki, 

natomiast jest kwestia zabezpieczenia interesów gminy, a poza tym jakby skłonienie inwestora po 

przeprowadzeniu tej inwestycji do nabycia tych gruntów, a nie dzierŜawienia ich przez okres 40 lat 

–stąd proponowana poprawka. 

Pan Burmistrz B. Szpytma optuje jednak za tym, aby tam gdzie jest ściernisko było duŜo więcej 

rzeczy, które będą przynosiły zysk miastu i naszej ziemi. Nie sprzedajemy gruntu, właśnie na tym 

polega rzecz aby  wyegzekwować ten ruch inwestycyjny.  

Radny Pan Zdzisław Duda ucieszył się w momencie kiedy Pan Burmistrz wymienił Western City,  

 taka oferta mogłaby się pojawić w sytuacji kiedy będzie tak samo potraktowana jak firma, którą  

w tej chwili Pan Burmistrz tak promuje. 

Radna Pani ElŜbieta śytyńska poprosiła o podanie więcej informacji w kwestii powstania parku 

rozrywki – co tam jeszcze będzie. 

Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, Ŝe powstanie tam park rozrywki z wszelkimi pomysłami, które 

mogą tam zaistnieć.  

Radny Pan Ryszard Wójcik zapytał z czego to wynika, Ŝe będzie tam park rozrywki, bowiem  

z uchwały to nie wynika, jest tylko zwolnienie z trybu przetargowego bez podania szczegółów 

dotyczących celu tej dzierŜawy. Oczywiście, Ŝe moŜna zapisać je w umowie, ale o wiele lepiej by 

było gdyby takie zobowiązanie wynikało z treści uchwały, bo jeŜeli rada zwalnia z trybu 

przetargowego to z konkretnym przeznaczeniem.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe wystarczy odwrócić kartkę i przeczytać uzasadnienie, które 

sporządzono na podstawie wniosku.  

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał czy Pan Burmistrz przewiduje jakie będą z tego przedsięwzięcia 

zyski dla miasta, a szczególnie dla mieszkańców ile będzie miejsc pracy. Gdyby powstało Western 

City to jest około 35 miejsc pracy plus osoby przyjeŜdŜające na weekend na róŜne imprezy – to 

daje około 45 miejsc pracy. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma przypomniał, Ŝe miasto wybudowało za kilkadziesiąt 

tysięcy padok, który 2 dni na 365 w roku funkcjonuje. Pan radny zapewniał, Ŝe będą się działy tam 

róŜne rzeczy – jednak nie dzieją się, dlatego chcemy zapisać w umowie wg wniosku wnioskodawcy 

okres realizacji, trudno wymusić ilość zatrudnionych osób ale między 20 a 50 osobami będzie 

musiało obsługiwać ten park. Obecnie czerpiemy z tego podatek rolny natomiast w przyszłości 

będziemy otrzymywali podatek od innego rodzaju działalności. Liczymy na to, Ŝe nie tylko 

powstaną tam nowe atrakcje ale z pewnością jakieś małe punkty gastronomiczne czy innego 

rodzaju, które teŜ dadzą miejsce pracy kłodzkim przedsiębiorcom czy samym mieszkańcom 

Kłodzka.  
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Radny Pan Zdzisław Duda stwierdził, Ŝe moŜe organizować cotygodniowe imprezy na padoku 

tylko utrudnia mu się wszelkie działania.  

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma stwierdził, Ŝe padok stoi i butwieje, nie było Ŝadnej 

oferty ze strony Pana radnego, zjawia się tylko w maju a potem znika. 

Wywiązała się krótka wymiana zdań pomiędzy radnym Panem Z. Dudą, a Panem Burmistrzem  

w kwestii zagospodarowania padoku. 

Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, Ŝe Pan Burmistrz przed momentem powiedział, Ŝe jest 

wniosek, w którym ewentualny inwestor opisał co tam będzie prowadził, natomiast w § 1 ust. 1 

projektu uchwały jest zapis, Ŝe dzierŜawę przekazujemy na cele związane z działalnością 

turystyczno – edukacyjno – informacyjną – Pani radna prosi o rozszerzenie tego zapisu. Natomiast 

w uzasadnieniu jest zapisane, Ŝe będzie tam mały parking do obsługi ruchu turystycznego  

z wykorzystaniem elementów drobnego handlu i usług itd. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma powtórzył, Ŝe będzie tam park rozrywki, jednak nie 

moŜe on być sam w sobie ludzie muszą dojechać, mieć gdzie zaparkować auto, mieć toaletę, mieć 

gdzie zjeść, usiąść i wypocząć.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił radnego Pana Tomasza śabskiego o powtórzenie 

wniosku.  

Radny Pan Tomasz śabski poinformował, Ŝe wniosek jest następujący: 

W § 1 ust. 1 zamienić sformułowanie: w dzierŜawę na okres 40 lat na sformułowanie: w dzierŜawę 

na czas nieokreślony.  

Głosowanie: za – 7, przeciw – 13, wstrzymało się – 0. Wniosek nie otrzymał akceptacji. 

(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 303. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 1, wstrzymało się - 6. 

(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/285/2012 (zał. nr 21). 

Pan Burmistrz B. Szpytma podziękował Państwu radnym za podjęcie uchwały, zobowiązał się do 

pilotowania tej inwestycji, zapisy będą takie, Ŝe będziemy wymuszali w umowie określone tempo 

prac i oddawanie poszczególnych etapów tego przedsięwzięcia.  

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

dzierŜawcą, druk nr  304 (zał. nr 22). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 304.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 304. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 
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(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/286/2012 (zał. nr 23). 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

dzierŜawcą w trybie bezprzetargowym, druk nr 305 (zał. nr 24). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 305.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 305. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/287/2012 (zał. nr 25). 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu uŜytkowego połoŜ.  przy ul. Bohaterów Getta 2 w Kłodzku przez Burmistrza 

Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony, druk nr 306 (zał. nr 26). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 306.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 306. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/288/2012 (zał. nr 27). 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 

programu pomocy regionalnej na wspieranie nowych inwestycji na terenie miasta 

Kłodzka, druk nr 307 (zał. nr 28). 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma wniósł autopoprawkę do podstawy prawnej w akapicie 

pierwszym w wersie 4 gdzie jest tekst jednolity: rok 2006 zamienić naleŜy na 2010 numer 121 

zamieniamy na 95 i pozycję  z 844 na 613.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki zgłoszonej 

przez Pana Burmistrza. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. Autopoprawkę przyjęto. 
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Radny Pan Tomasz śabski zaproponował, aby podjęcie przedmiotowej uchwały przesunąć  

o miesiąc dlatego, Ŝe sytuacja jest podobna jak w przypadku niektórych, Ŝe uchwała wpłynęła 21 

września do rady dziś jest 27. Intencja tej uchwały jest jasna i klarowna, wpisuje się w realizacje 

rozporządzenia dotyczącego pomocy dla niektórego rodzaju działalności inwestycji, co prawda 

rozporządzenie jest z 2008 roku obowiązuje do 31 grudnia 2013r. to znaczy w odniesieniu do 

wydania decyzji, natomiast sporo zapisów w uchwale wymagało jeszcze  konsultacji. W tym 

wypadku gdyby tę uchwałę podjąć na następnej sesji, jeszcze przedyskutować i ewentualnie 

wprowadzić jakieś drobne  uzupełnienia, które będą niezbędne nie powinno to stanowić problemu 

tym bardziej, Ŝe uchwała ma dla budŜetu gminy w kolejnych latach konkretne skutki finansowe 

wynikające z tego, iŜ niektóre podmioty będą zwalniane z podatku, a tutaj takich informacji 

dotyczących ekonomicznej strony tej uchwały teŜ nie znaleziono. Pan radny chciał zaproponować 

zdjęcie z porządku obrad uchwały na początku obrad sesji, jednak nie otrzymał głosu, stąd prośba 

do Pana Burmistrza, który moŜe na kaŜdym etapie sesji wnieść zmiany do porządku obrad, aby 

wycofał projekt uchwały i przełoŜył go na następną sesję. 

Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma przypomniał, Ŝe około 2 lat temu podjęto uchwałę  

o ulgach podatkowych dla przedsiębiorców, którzy inwestują i tworzą miejsca pracy, to jest drugi 

krok, trzecim krokiem ma być uchwała dotycząca inwestorów czy teŜ przedsiębiorców, którzy 

zdecydują się likwidować bariery architektoniczne. Nie widzi Pan Burmistrz powodu, aby 

wstrzymywać te prace, czas jest trudny, kryzys przychodzi, trzeba więc mieć narzędzia, które 

zachęcą ludzi do wykonywania działań prospołecznych i proinwestycyjnych, ponadto termin  

przedłoŜenia uchwały został zachowany tak więc Pan Burmistrz nie widzi powodu dla którego 

projekt uchwały miałby być zdjęty z porządku obrad. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił o przedstawienie opinii komisji merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radna Pani Danuta Kołt 

poinformowała o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zamieszczonego na druku nr 307.  

Pozytywną opinię wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Więcej uwag i zapytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 307. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 7. 

(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/289/2012 (zał. nr 29). 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, 

druk nr 308 (zał. nr 30). 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Ferenc Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 

uzasadnienie do projektu uchwały szczegółowo opisuje sprawę. SkarŜący radny Pan Michał Piszko 

nie zwrócił się ponownie do urzędu o uzupełnienie wiadomości, które chciał uzyskać. Członkowie 

Komisji uznali skargę za bezzasadną przy jednym głosie wstrzymującym się. 

Radna  Pani Celina Włodarczyk uwaŜa, Ŝe nie zrozumiałym jest stwierdzenie w uzasadnieniu do 

projektu uchwały, Ŝe w dniu 31 sierpnia szanowna Komisja Rewizyjna po wysłuchaniu stron 

ustaliła, Ŝe Pan Piszko złoŜył interpelację, nie otrzymał odpowiedzi od Burmistrza takiej jakiej 
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oczekiwał. Natomiast Komisja stwierdza, Ŝe Pan Piszko nie wykorzystał moŜliwości i powinien 

jeszcze raz prosić Burmistrza o informacje, a dopiero później zwracać się do Urzędu 

Marszałkowskiego o udostępnienie dokumentów – coś tu jest nie tak – uwaŜa Pani radna. 

Wszystkie sprawy rozstrzygane w urzędzie są sprawami publicznymi i jawnymi, Pan radny Piszko 

nie prosił o zdradzenie jakiejkolwiek tajemnicy.  

Radny Pan Michał Piszko stwierdził, Ŝe sprawa ta z punktu widzenia formalno – prawnego 

i takich normalnych stosunków politycznych w zasadzie między opozycją w stosunku do burmistrza 

jest jasna i klarowna. Pan radny poprosił o rzecz, która mu się naleŜy co jest zgodne z § 13 Statutu 

pkt 3, który brzmi następująco: Radni i komisje rady mają prawo wglądu do dokumentów 

obrazujących działanie organów samorządowych w tym burmistrza oraz urzędu miasta, dotyczy to 

w szczególności dokumentów dotyczących realizacji budŜetu, jednostkowych zadań gospodarczych 

w szczególności inwestycji i remontów kapitalnych oraz innych ujętych w budŜecie zadań społeczno 

– gospodarczych, finansowanych ze środków publicznych. W uzasadnieniu tejŜe uchwały jest 

przytoczony tylko fragment odpowiedzi Pana Burmistrza na złoŜone zapytanie przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o następującej treści: W dniu 30 sierpnia 2012r. Komisja 

Rewizyjna otrzymała odpowiedź w piśmie WO.II.151.4-1.2012 wyjaśniającym, Ŝe powodem m.in. 

nie przekazania pełnego wniosku aplikacyjnego dla projektu pn. „Zwiększenie ruchu turystycznego 

na Dolnym Śląsku poprzez udostępnienie obiektów dziedzictwa kulturowego - etap I – adaptacja 

Wielkiego Kleszcza na twierdzy Kłodzko do pełnienia nowych funkcji” była dbałość o interes Gminy 

Miejskiej Kłodzko w kontekście rywalizacji konkursowej z pozostałymi wnioskodawcami, zarówno  

z terenu subregionu Ziemi Kłodzkiej, jak i z całego Dolnego Śląska. Radny Pan Piszko pyta więc jak 

się ma sytuacja, Ŝe obywatel Michał Piszko, mieszkaniec miasta Kłodzka, występuje w trybie art. 2 

ustawy o dostępie do informacji publicznej do Urzędu Marszałkowskiego i bez problemów otrzymuje 

taki pełny wniosek aplikacyjny do tego jeszcze w wersji elektronicznej, nie musiał się tam nawet 

fatygować osobiście, wysłał pocztą elektroniczną ze swojego adresu zapytanie i otrzymał odpowiedź 

w wersji elektronicznej, a tutaj nie moŜe uzyskać informacji dostaje tylko z wniosku, który liczy 

około czterdziestu paru stron, cztery kartki papieru, które tak najnormalniej w świecie nic nie 

znaczą nie ma Ŝadnego opisu ani niczego. Tym bardziej kuriozalne jest to, Ŝe na kolejną 

interpelację dotycząca juŜ innych projektów realizowanych ze środków  unii europejskiej otrzymał 

te wnioski. Pan Michał Piszko pyta więc czy skarga jest zasadna czy bezzasadna, bowiem w ocenie 

Pana radnego i w ocenie innych osób oraz Wojewody ta uchwała zostanie uchylona.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

zamieszczonego na druku nr 307. 

Głosowanie: za – 13, przeciw – 5, wstrzymało się - 1. 

(Nie głosowała nieobecna na sali obrad radna Pani T. Ludwin oraz radny pan Z. Duda.). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXV/290/2012 (zał. nr 31). 

 
21. Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił Panią sekretarz o odczytanie interpelacji, jakie 

zostały złoŜone od ostatniej sesji. 

Radna Pani Jolanta Kobak odczytała treść interpelacji złoŜonej przez radnego Pana Tomasza 

śabskiego z dnia 22.08.2012r. w sprawie przerw w dostawie energii elektrycznej wraz z udzieloną 
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odpowiedzią (zał. nr 32) oraz interpelacji z dnia 04 września 2012r.  w sprawie udostępnienia 

treści umowy pn.  ‘Wykonywanie usług  w zakresie utrzymania w czystości chodników i placów na 

terenie miasta kłodzka i prowadzenia na nich „akcja zima” wraz z udzieloną odpowiedzią (zał. nr 

33). 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski stwierdził, Ŝe to co odczytała Pani sekretarz to nie 

są interpelacje, czymś innym jest prośba o udostępnienie materiałów aniŜeli interpelacja.   

Radny Pan Tomasz śabski prosi, aby zwrócić uwagę na jedną rzecz, Ŝe jeŜeli radny składa coś co 

nazywa się interpelacją składa to do Burmistrza Miasta Kłodzka za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku i jeŜeli Przewodniczący nie zgłasza uwag, Ŝe nie jest to 

interpelacja to tak naleŜy to traktować. 

Radny Pan Tomasz śabski skierował dwa zapytania do Pana Burmistrza w sprawach związanych  

z naszym miastem. Pierwsza sprawa dotyczy nawierzchni chodnika na ulicy Okrzei na wysokości 

numerów 15, 17, 19. Jakiś czas temu miasto robiło tam remont chodnika, pytanie czy mamy na to 

jeszcze gwarancję poniewaŜ na wysokości tych właśnie numerów część krawęŜnika i  chodnika 

zapadła się. Drugie pytanie dotyczy ulicy Malczewskiego, jest to ulica z dosyć duŜym natęŜeniem 

ruchu od mostu przy ul. Morcinka do skrzyŜowania z ulicą Kościuszki. Jest tam co prawda i z jednej 

i z drugiej strony znak ograniczenia prędkości do 40 km/h natomiast praktycznie Ŝaden kierowca 

go nie respektuje, samo osiedle Malczewskiego w tej chwili jest dosyć odmłodzone, duŜa ilość 

dzieci przebywa wokół osiedla na tej ulicy znajdują się teŜ trzy przejścia dla pieszych; pytanie czy 

dla bezpieczeństwa i spowolnienia ruchu jest moŜliwe zamontowanie tzw. „leŜących policjantów”.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała Pana Burmistrza H. Urbanowskiego o to kiedy będzie 

załatana dziura w jezdni- zjazd z ulicy Noworudzkiej w kierunku ratusza (ul Traugutta). 

Radny Pan Ryszard Wójcik zapytał czy w urzędzie dokonał ktoś analizy prawnej przy 

podejmowaniu decyzji o pływaniu gondolami po Młynówce. Podobnie jak w  kwietniu Pan radny 

mówił, Ŝe sprawa Młynówki jest z góry przegrana nikt go wówczas nie słuchał, nie podejmował 

Ŝadnych kroków, tak samo teraz gondole na Młynówce nie są moŜliwe do prowadzenia. Jest 

rozporządzenie na bazie prawa wodnego, które stanowi, które rzeki w Polsce są Ŝeglowne, bowiem 

Ŝeglugą jest kaŜda działalność polegająca na przewozie osób i towarów w celach zarobkowych,  

a w wykazie rzek i cieków Ŝeglownych nie ma Nysy Kłodzkiej. Wystarczyła tylko jedna analiza 

prawna, aby się nie bawić w to ciągnące się juŜ wiele miesięcy zamieszanie.  

Pan radny zapytał równieŜ kolegów radnych, dlaczego w sprawie koncesji na wodociągi nie 

wykazują Ŝadnego zainteresowania przyszłością tej firmy, sprawę traktują beztrosko. W odpowiedzi 

na interpelację Pan Burmistrz pisze wprost, Ŝe zamiarem koncesji jest w momencie jej trwania 

wyprzedaŜ majątku ruchomego na rzecz koncesjonariusza. JeŜeli ktoś ma odrobinę wyobraźni to 

proszę sobie wyobrazić po 15 latach firmę, w której wszytko jest sprzedane; firanki, komputery, 

samochody – kto taką firmę będzie w stanie prowadzić?  Takie postawienie sprawy to jest pełzająca 

prywatyzacja, po skończeniu koncesji nie będzie mow,y aby ten zakład wrócił jako zakład gminny, 

to juŜ będzie sprawa przesądzona, ten jeden tylko zapis mówiący o moŜliwości sprzedaŜy  mienia 

ruchomego to w tym wypadku intencje Pana Burmistrza są jasne. Nie ma perspektyw dla 

funkcjonowania po 15 latach gminnego przedsiębiorstwa wodociągów i kanalizacji. Pan radny 

Kłusak jak słyszy o prywatyzacji w Polsce to się elektryzuje co to narobiono przez tyle lat, a tutaj 

teraz kiedy to teŜ jest prywatyzacja tylko prowadzona winny sposób w ogóle nie reaguje, a to 

dzieje się pod nosem w naszym mieście. 
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Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski odnosząc się do zadanych pytań wyjaśnił, Ŝe 

sprawdzi czy jest jeszcze gwarancja na wykonanie chodnika przy ul. Okrzei, podejmie interwencję 

w tej sprawie. W sprawie ograniczenia prędkości na ulicy Malczewskiego Pan Burmistrz zwróci się 

do straŜy miejskiej o częstsze kontrole i przestrzeganie ograniczeni prędkości do 40 km/h, 

natomiast nie wszyscy chcą, aby były montowane pachołki ograniczające prędkość. Załatanie 

dziury w ulicy Traugutta z pewnością nastąpi bowiem rozpoczynane są na terenie miasta naprawy 

cząstkowe dróg. Odnośnie przeprowadzenia analizy prawnej dotyczącej pływających gondoli po 

kanale Młynówka Pan Burmistrz Urbanowski wyjaśnił, Ŝe nigdzie nie pojawia się stwierdzenie, Ŝe 

jest to Ŝegluga jest to wg prawa wodnego powszechne korzystanie z wód, podobnie jest z 

wypoŜyczeniem łódek, kajaków czy rowerów oraz z pływaniem po Nysie Kłodzkiej czy spływ 

pontonowy od Ławicy do Barda.  

Odnośnie koncesji na wodociągi wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Czuczwara. 

Poinformowała, Ŝe jednym z załoŜeń koncesji jest sprzedaŜ majątku ruchomego. W większości są to 

komputery, sprzęt czy meble. Nie wyobraŜa sobie Pani Skarbnik pracy po 15 latach na tym samym 

komputerze, ten sprzęt w większości po 15 latach zuŜyje się. Ponadto koncesjonariusz w ofercie 

musi zaproponować konkretną cenę za ten sprzęt. W umowie pojawi się równieŜ zapis Ŝe elementy, 

które mają dłuŜszy czas amortyzacji będziemy na tych samych warunkach odkupywać od 

koncesjonariusza. Decyzje te nie zostały jednak podjęte to są cały czas załoŜenia, które są 

negocjowane.  

Radny Pan Ryszard Wójcik nadal twierdzi, Ŝe Ŝeglugą w ujęciu prawnym jest prowadzenie 

działalności polegającej na przewozie ludzi za pieniądze, innym jest korzystanie sportowe czy 

rekreacyjne więc albo będziemy za darmo wozić ludzi to wówczas w sensie prawnym to nie będzie 

Ŝegluga, jeŜeli będziemy sprzedawać bilety bądź takie juŜ sprzedaliśmy to jest Ŝegluga.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, Ŝe pobierane są opłaty za wypoŜyczenie 

łódki, a nie za przewóz. 

Radny pan Ryszard Wójcik zapytał więc kto ponosi odpowiedzialność za ludzi, którzy wsiadają do 

tej łódki. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski poinformował, Ŝe wszystko to zawiera regulamin, 

osoba musi posiadać uprawnienia sternika lub starszego sternika, jeŜeli nie posiada takich 

uprawnień musi wynająć sternika, który jest na miejscu. 

Radny Pan Ryszard Wójcik zgadza się, Ŝe jeŜeli nikt nie pobiera za to pieniędzy to moŜe to nie 

jest Ŝegluga – jest to do stwierdzenia. Natomiast jeŜeli chodzi o inny aspekt pływania to trzeba 

odrobinę wyobraźni, aby przewidzieć co się stanie przecieŜ tam jest masa urządzeń technicznych, 

przynajmniej kilka, związanych z funkcjonowaniem elektrowni. Co się stanie jeŜeli w którymś  

z urządzeń nastąpi awaria, gdzie ewakuują się ludzie będący w kanale, gdzie są wysokie mury,  

a prędkość wzrośnie wielokrotnie.  

Odnośnie wypowiedzi Pani Skarbnik – oczywiście, Ŝe jeŜeli firma, która wygra przetarg na koncesję 

będzie musiała zakupić nowy sprzęt, a wówczas po 15 latach trzeba będzie stworzyć mechanizm 

odkupienia sprzętu od tej firmy.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, Ŝe jest właściciel kanału i Pan Burmistrz 

uprasza się od kilku miesięcy aby opracował regulamin pływania po kanale, nie ma nigdzie znaków 

ostrzegawczych, nie ma nigdzie stref ochronnych, nie ma określonej odległości umoŜliwiającej 

podpłynięcie do elektrowni w jakiej granicy i w jakich metrach – jest to rola i zadanie właściciela 
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kanału. Ustnie właściciel kanału zapewnił, Ŝe nie ma niebezpiecznych stref. Natomiast Dyrekcja 

Dolnośląskiej śeglugi Śródlądowej dopuściła do pływania kajaków po kanale Młynówka. 

Pani Agnieszka Czuczwara wyjaśniła, Ŝe w umowie będą zapisane warunki na jakich gmina 

będzie ten majątek odkupywać od koncesjonariusza. 

Ad vocem radny Pan Ryszard Wójcik uwaŜa, Ŝe zapis o sprzedaŜy jest niefortunny wiadomo, Ŝe 

cokolwiek w trakcie koncesji ulegnie zniszczeniu, a firma to zakupi wówczas siłą rzeczy będziemy 

musieli od niej to odkupić.  

Radny Pan Tomasz śabski ad vocem zamontowania na ulicy Malczewskiego „śpiącego policjanta” 

jest to właśnie sygnał od mieszkańców tego osiedla. Są tam trzy miejsca gdzie moŜna zamontować 

takie spowalniacze bez większego zwiększenia hałasu tj. na wysokości bloku C gdzie jest przejście 

dla pieszych, pomiędzy blokami A i B gdzie jest równieŜ przejście dla pieszych i na zakończeniu 

bloku B tuŜ przed Kłodzką RóŜa tam jest równieŜ przejście dla pieszych – są to trzy ewentualne 

miejsca gdzie moŜna zamontować spowalniacze. 

Druga sprawa to Pan radny chciał się zapytać Pana Burmistrza czy nie widzi absurdu w zwracaniu 

się do właściciela kanału o przygotowanie regulaminu Ŝeglugi w momencie kiedy na tym kanale wg 

Pana Burmistrza Ŝegluga nie jest prowadzona.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski stwierdził, Ŝe przez cały czas mylone są pojęcia: to 

nie jest Ŝegluga, nie ma oznaczonej strefy niebezpiecznej, jeŜeli jest kanał i rzeka udostępniona do 

powszechnego stosowania, kaŜdy moŜe wziąć kajak i w kaŜdym miejscu w tej rzece pływać ale nie 

ma oznaczenia, Ŝe jest  stop, Ŝe dalej nie moŜna płynąć poniewaŜ są urządzenia elektryczne. 

Radny Pan Ryszard Wójcik dziękuje, Ŝe Pan Burmistrz to powiedział jedynym zaniedbaniem, 

którego uŜytkownicy kanału się dopuścili jest to, Ŝe nie dali tabliczek wzdłuŜ kanału, Ŝe jest to 

urządzenie techniczne. WzdłuŜ kanału powinny być tabliczki: zakaz kąpieli, zakaz połowu ryb, zakaz 

wszelkiej Ŝeglugi. 

 
22. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Radny Pan Adam Kwas z przyjemnością zakomunikował Państwu radnym, Ŝe mieszkaniec Kłodzka 

Paweł Olejarski uczestniczył w Paraolimpiadzie w Londynie w kategorii sportowców 

niepełnosprawnych intelektualnie. Paweł jest wieloletnim reprezentantem Polski, Mistrzem Polski  

i wielokrotnym Mistrzem Europy i Świata w tej kategorii niepełnosprawności, która w chodzi w 

skład struktur sportu paraolimpijskiego. Paweł otarł się o gratyfikacje o medal, a nie miał tutaj 

cieplarnianych warunków, wychowany został w Domu Dziecka w Kłodzku. Dobrze byłoby, aby 

uhonorować jego  udział w tej paraolimpiadzie bo był jako jedyny z Europy, dostał się w 

eliminacjach do finału igrzysk paraolimpijskich i uczestniczył w nich tak jak wszyscy 

paraolimpijczycy na przełomie sierpnia i września. Dobrze byłoby docenić jego wysiłek być moŜe 

uda mu się wywalczyć medal wówczas uzyskałby rentę olimpijską. Następna paraolimpiada w RIO 

de Janeiro, a sprawą sportu paraolimpijskiego warto poświęcić trochę czasu i uwagi.  

Pan radny prosi o uhonorowanie wysiłku Pawła Olejarskiego i wsparcie jego starań, aby  

w przyszłym roku on i jemu podobni mogli wystartować w kolejnych zawodach, naleŜałaby mu się 

chociaŜ drobna nagroda.  

Radny Pan Ryszard Wójcik złoŜył wniosek, aby w udzielonych odpowiedziach na interpelacje 

starać się odpowiadać na pytanie, bowiem pan radny juŜ po raz drugi w sprawie planu 
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zagospodarowania przestrzennego zadaje pytania i po raz drugi nie ma odpowiedzi. Pyta więc czy 

własność, stan posiadania, ma wpływ na ustalenia planu. Czy stan posiadania gruntów tworzy 

ograniczenia przy planie, jeśli ktoś ma własność to plan nie moŜe ingerować bo tego typu 

odpowiedź Pan radny uzyskał na poprzedniej sesji. Pytał dlaczego w uchwale dotyczącej 

przystąpienia do opracowania planu wyłączono ogrody działkowe, padła odpowiedź, Ŝe dlatego 

bowiem są to ogrody uwłaszczone więc nic im nie grozi i plan ich nie musi obejmować. Druga część 

pytania dotyczyła dlaczego wyłączono z opracowania fragment ulicy Wilczej gdzie mieszkańcy od 

lat pisali, aby ten plan dla nich uchwalić.  Okazuje się, Ŝe ten kawałek jest teraz wyłączony, pan 

radny pyta dwa razy dlaczego i nie otrzymuje odpowiedzi stąd prośba do Pana Przewodniczącego 

aby na etapie kiedy interpelacje przechodzą przez ręce Pana Przewodniczącego - tak z urzędu 

trochę Panu Burmistrzowi zasugerował, Ŝe brak jest odpowiedzi na pytanie.  

Radny Pan Tomasz śabski zapytał jaki jest stan wniosków, które wpłynęły do Pana 

Przewodniczącego, a dotyczyły przygotowania projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia 

doraźnej kontroli przez Komisję Rewizyjną – do dzisiaj Pan radny nie wie jaki jest stan tych 

wniosków. 

Kolejna sprawa dotyczy złoŜonych przez Klubu PO w dniu 14 września br. wniosków do budŜetu 

2013 roku, do chwili obecnej nie otrzymano informacji czy do Burmistrza  te wnioski trafiły i czy 

zostaną uwzględnione przy planowaniu budŜetu na rok 2013.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski odnośnie skierowanych wniosków do budŜetu 

wyjaśnił, Ŝe jest uchwała która mówi o terminach i procedurze uchwalania budŜetu.  

 

23. Sprawy róŜne. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poinformował, Ŝe kolejna sesja odbędzie się za tydzień  

4 października br. na Wielkim Kleszczu, Państwo radni otrzymali zawiadomienia tak więc zaprasza 

wszystkich serdecznie do udziału w sesji. 

 
24. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął obrady XXV sesji Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady XXV sesji Rady 

Miejskiej  w Kłodzku”.   

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 15:30. 
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Piotr Brzostowicz 

 
 

 
 

 


